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Sammanträdet hölls vid Östermalms stadsdelsförvaltning, lokal Värtan, kl. 13.30-

15.30.  

 

§ 1. Sammanträdet öppnas 

Ordföranden Agnetha Mbuyamba öppnade sammanträdet och hälsade alla 

välkomna.  

 

§ 2. Godkännande av dagordningen, anmälan av övriga frågor 

Dagordningen godkändes. Under denna punkt påpekade ledamot Urban Fernqvist 

att han inte har kallats till rådets sammanträden under våren. Förvaltningen 

beklagar och kommer att rätta till det som felar i hanteringen av utskicket.  

 

Sekreterare Eva Svedman informerar om att HSO-Stockholms stad har meddelat 

att Douglas Sagrell har avsagt sig uppdraget som ledamot i Östermalms lokala 

handikappråd. HSO- återkommer med uppgift om ersättare. 
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Till övriga frågor anmäldes: 

- Önskemål om att inbjuda heminstruktören under hösten 

- Fråga angående ”hemfixar-funktionen” i stadsdelen 

- Klagomål avseende måltider på Gärdets gruppbostad nr 5 

 

§ 3. Utseende av protokolljusterare 

Margareta Lilliestråle utsågs att tillsammans med ordföranden Agnetha 

Mbuyamba justera dagens protokoll.  

 

§ 4. Datum för protokolljustering 

Tid och plats för protokolljustering görs enligt överenskommelse med berörda. 

Agnetha Mbuyamba och Margareta Lilliestråle kan dessförinnan lämna 

synpunkter på protokollets innehåll till sekreteraren, via e-post. 

 

§ 5. Föregående protokoll  

Föregående protokoll 2009-04-29  godkändes och lades till handlingarna. 

 

§ 6.  

Avdelningschef, Anna-Lena informerade om följande ärenden som kommer att 

behandlas på stadsdelsnämndens sammanträde 2009 08 27: 

 

a) Svar på remiss; Ersättningssystem inom socialpsykiatrin 

Anna-Lena informerade om att socialpsykiatrins verksamheter ska 

konkurrensutsättas och att upphandlingen ska vara klar 2010 06 01.  

 

Vidare information om att stadsledningskontoret har haft kommunfullmäktiges 

uppdrag att arbeta fram ett ersättningssystem för socialpsykiatrin, i syfte att införa 

valfrihet. Östermalms stadsdelsförvaltning ställer sig i huvudsak positiv till det 

föreslagna ersättningssystemet som förväntas ge brukarna ökad valfrihet, 

kvalitetssäkring av verksamheterna samt öka likställigheten i staden. 

Förvaltningen pekar dock på vissa konsekvenser, främst avseende ersättning för 

boendestöd. Förslaget innebär att utföraren får en fast ersättning i tre nivåer för 

samtliga insatsformer. För insatsen boendestöd där förvaltningen idag har fem 

insatsnivåer kommer det att innebära att boendestödsinsatser med få timmar i 

månaden kommer att bli mer kostsamma än idag.  När det gäller sysselsättning vill 

förvaltningen framhålla vikten av att staden centralt tar på sig en samordnande roll 

för att bevaka att inte stora delar av den mycket viktiga 

sysselsättningsverksamheten avvecklas runt om i stadsdelarna. Förvaltningen 

anser att kontrollstationer bör införas i form av krav på noggranna beskrivningar 

av utfallet i samband med tertialrapporterna 1 och 2 under 2010. 

Stadsledningskontoret bör också ha en hög beredskap att göra justeringar i 

ersättningssystemet. 
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Stadsdelsförvaltning föreslår stadsdelsnämnden att godkänna förslaget till 

Ersättningssystem inom socialpsykiatrin. 

 

Rådet; Anne-Louise Larsson Kapp förhör sig om nivåsättningen kan överklagas?  

Svar: Alla myndighetsbeslut kan överklagas. 

Rådet; Urban Fernqvist förhör sig om man kan utläsa hur kostnadsbilden kommer 

att se ut, utifrån de tabeller som är bilagda ärendet? 

Svar: Kostnadsbilden för Östermalms räkning är inte i dagsläget klarlagt. Men 

förvaltningen gör bedömningen att boendestödskostnaderna kan bli högre än 

tidigare, se redogörelse ovan. 

 

b) Svar på remiss; Policy för samverkan och samordning av insatser för vuxna 

personer med utvecklingsstörning 

Anna-Lena informerade om att förvaltningen ställer sig i huvudsak positiv till 

förslaget, men vill understryka att i all samverkan är det av stor betydelse att 

respektive parts ansvarsområde tydliggörs och respekteras för att undvika att 

”intrång” i annan parts ansvarsområde sker. Förvaltningen vill också påtala att det 

i policyn saknas förslag på hur den ska följas upp; dvs hur den efterlevs och med 

vilka resultat. 

 

Stadsdelsförvaltning föreslår nämnden att godkänna förslaget. 

 

Rådet; Urban Fernqvist instämmer i förvaltningens påpekande om nödvändigheten 

av uppföljning och utvärdering av hur policyn efterlevs. Urban anser att policyn är 

ett steg i rätt riktning. 

 

c) Begäran om fortsatt verksamhetsbidrag för träfflokalen Lotsen 

Anna-Lena informerade om att Riksförbundet för Social och Mental Hälsa 

(RSMH) har inkommit med en begäran om fortsatt verksamhetsbidrag om 

1.030.000 kr för driften av träfflokalen Lotsen, perioden 2009-09-30 – 2010-09-

30. Den av förvaltningen begärda redovisningen av ekonomiskt utfall och 

verksamhetsutveckling har inkommit enligt överenskommelse. Förvaltningen gör 

bedömningen att verksamheten drivs planenligt och föreslår därför 

stadsdelsnämnden att godkänna RSMHs begäran om verksamhetsstöd. 

 

Rådet samtycker till förvaltningens bedömning. 

 

d) Samverkansavtal med Stockholms läns landsting kring staden 

ungdomsmottagningar 

Anna-Lena informerade om avtalet mellan staden och landstinget som har arbetats 

fram för att säkerställa att ungdomarna inom staden får samma tillgänglighet till 

ungdomsmottagningar oberoende av vilken stadsdel de bor i. 

Stadsdelsförvaltningen instämmer specifikt i förslaget att Skärholmens 

stadsdelsnämnd tilldelas extra medel till ungdomsmottagningen för ungdomar med 

rörelsehinder. Förvaltningen föreslår nämnden att godkänna förslaget i sin helhet. 
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Rådet; Urban Fernqvist förhör sig om man vid ungdomsmottagningen i 

Skärholmen också bedriver någon uppsökande verksamhet, specifikt avseende 

ungdomar med funktionsnedsättning. Vidare hur information om att 

ungdomsmottagningen finns och sprids? 

 

Svar; Anna-Lena informerar om hur det generellt sett fungerar, avseende 

mottagande av ungdomar, från både inom och utom kommunen och vilket stöd 

som ges. Vidare varför ungdomsmottagningen för funktionsnedsatta är placerad i 

Skärholmen – skolor för dessa ungdomar finns just i den stadsdelen.  

 

Anna-Lena återkommer i frågan om uppsökande verksamhet och 

informationsspridning. 

 

Detta svar inkom 2009 08 18 från ungdomsmottagningen i Skärholmen 

 

Hej,  

Ungdomsmottagningen i Skärholmen har uppdrag för hela staden att ta emot ungdomar med 

funktionshinder. 

Många som vänder sig dit kommer från Riksgymnasiet i Skärholmen som har ungdomar från hela 

landet.  

Det har sett lite olika ut i perioder beroende på arbetssituation, men de ger i alla fall information till 

klasserna på Riksgymnasiet.  

De tar emot alla typer av fysiska funktionsnedsätningar, men även andra förstås eftersom 

uppdraget är alla ungdomar. 

Det finns särskilda gynstolar där  och lyftanordningar etc. 

 

Riitta Kettula, enhetschef 

 

 

 

Anne-Louise Kapp Larsson ställer frågan om ungdomsmottagningarnas 

tillgänglighet. 

 

Svar, Alla mottagningar är handikappanpassade och givetvis är ungdomar med 

funktionsnedsättning välkomna att besöka den de själva väljer. Men mottagningen 

i Skärholmen har mer kunskaper kring specifika behov. 

 

 

§ 7. Information enhetschef, Vuxenenheten 

Enhetschef Leif Jarlebring informerade om att han/Familjeenheten fr o m den 11/5 

är ansvarig för barnhandläggningen avseende funktionsnedsatta barn och unga upp 

till 20 år. Därefter, (efter fyllda 20 år) överförs dessa personer till den enhet som 

numer heter Stöd- och serviceenheten, med chef Håkan Wiegandt. Ärenden där 

den unge går i särskolan blir kvar inom enheten tills skolan är avslutad, upp till 23 



PROTOKOLL 

SID 5 (8) 

 

 5 

s 
år. Överföreningen planeras då mycket nogsamt av och mellan handläggarna på 

respektive enhet.  

 

Leif berättar att han har lång erfarenhet av arbete med barn och deras 

föräldrar/familjer, sedan 70-talet, men inte specifikt utifrån LSS-lagstiftningen, 

men innan dess införande.  

 

Trots att enheten har haft en vakant handläggartjänt under sommaren gör Leif 

bedömningen arbetet har fungerat väl och att ingen har behövt vänta. Enheten 

kommer fr o m början av september ha två barnhandläggare/funktionsnedsatta 

såsom planerat. Idag finns totalt ca 80-90 ärenden att handlägga.  

 

Leif tar upp att det finns bekymmer kring gränsdragningsfrågor utifrån t ex sociala 

aspekter kontra lagstiftning, men också gränsdragningsproblematik mellan olika 

myndigheter och aktörer kring den enskilde, ett barn eller en ungdom.  

Han nämner som ett exempel svårigheten att få hjälp av landstinget när det rör 

barn med psykiska funktionshinder. Det finns uppenbara problem kring vem som 

ska ta vilken kostnad, kommun, landsting eller vilken del av landstinget, såsom 

med habiliteringen. Extra svårt är det när barn är i behov av mycket stöd. 

 

Ordföranden undrar om Leif har erfarenhet av att arbeta med föräldrar till 

funktionsnedsatta? 

 

Svar, Leif har stor erfarenhet av att möta och arbeta tillsammans med föräldrar 

överlag, men även föräldrar till funktionsnedsatta barn. Leif bekriver, helt kort, 

vilka svårigheter han som myndighetsperson kan ställas inför i mötet med 

föräldrar. 

 

Ordföranden beskriver hur situationen för dessa föräldrar kan se ut med bl a 

sömnlöshet, ständig oro och kampen för att få insatser.  

 

Leif har full förståelse för att situationen kan vara mycket krävande för 

föräldrar/familj. Han menar att det ibland faktiskt kan vara så pass anstängande att 

ett gravt funktionsnedsatt barn mår bäst av att få bo i t ex ett familjehem. 

 

Rådet; Margareta Lilliestråle undrar vilken hjälp som erbjuds ungdomar med 

diagnos Asperger efter avslutade gymnasiestudier, såsom sysselsättning eller 

bostad. 

 

Svar; Leif menar att många av dessa ungdomar fungerar relativt väl i samhället, 

men är i behov av stöd inom vissa områden/situationer. För just denna grupp, som 

i stort klarar sig själva, saknas idag lämpliga insatser från samhällets sida. Dessa 

personer riskerar att inte få nödvändigt stöd om inte föräldrar, anhöriga etc finns 

som stöttar på olika sätt. 
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För de med stora svårigheter att klara sig i samhället erbjuds gruppboenden och 

sysselsättning.  

 

 

Rådet; Urban Fernqvist vill veta vad Leifs uppdrag innehåller. 

 

Svar; Anna-Lena informerar om att uppdraget innehåller samma åtaganden som 

gäller för samtliga enhetschefer; 

-Skyldighet att följa lagstiftning och riktlinjer etc 

-Budget-/ekonomi och personalansvar/arbetsledning 

-Att samverka med interna- och externa aktörer i syfte att uppnå bästa möjliga för 

den enskilde 

 

Vidare förhör sig Urban om Leif/enheten har stött på sk ”kultur-skillnader” i synen 

få funktionshinder utifrån nationalitet. Finns det någon policy för detta? 

Undanhålls möjligen insatser till barn p g a föräldrars bakgrund?  

 

Svar; Leif har inte upplevt något av detta på Östermalm. De få ärenden som finns 

på enheten, med utländsk bakgrund, fungerar precis som övriga. Inget behov finns 

idag av någon policy avseende kultur-skillnader. Avseende undanhållande av 

insatser kan inte Leif se att det förekommer, under inga omständigheter på 

Östermalm. De allra flesta föräldrar är medvetna om de rättigheter som finns kring 

deras barns situation och tar dessa till vara. 

 

 

§ 8.  

Information från enhetschef, Stöd- och serviceenheten  

Enhetschef Håkan Wiegandt deltar inte. Anna-Lena är föredragande. 

Information om att enhetens arbete med fysisk funktionsnedsättning är planerad 

att utföras av fyra biståndshandläggare. Just nu pågår rekrytering av en fjärde 

person då en handläggare slutar inom kort. Tre ansökningar har inkommit. 

 

Arbetet med att ta fram ett förfrågningsunderlag inför upphandlingen av 

socialpsykiatrin ska sättas igång inom kort. Viss osäkerhet råder om 

Arbetscentrum och stöd-och serviceboenden ska konkurrensutsättas. Återkommer 

kring detta längre fram. 

 

Gruppbostad 5 ligger fortfarande inom stadsdelsnämndens ansvar. Detta med 

anledning av att länsstyrelsen inte har godkänt dess placering i ett servicehus. 

Ärendet har överklagats av nämnden och ligger hos länsrätten för beslut. 

 

 

§ 9.  Avstämning balanslistan 

- Hörslinga i offentliga lokaler 
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I Östermalms-skolans aula, där nämndsammanträden håll, finns hörslinga. I 

övrigt finns inga lokaler med hörslinga inom stadsdelsnämndens ansvar. 

Förvaltningen planerar att inköpa en portabel väska med hörslinga. Ansvarig 

för instruktion och utlämnade av väskan ligger hos lokalintendent Karin 

Sjöholm.  

 

Rådet påtalar att information om att en portabel hörslinga finns att efterfråga 

måste annonseras tydligt på olika sätt, t ex. i receptionen, annonser och på 

nätet. 

 

- Väggfasta sitsar i trapphuset Karlavägen 104, plan 6 

Fastighetsförvaltaren är kontaktat och inga hinder finns för dessa om de inte på 

något sätt hindrar utrymningsvägen. Förvaltningen bevakar frågan. 

 

- Fördelning av sommarjobb 

Antalet sommarjobbare har varit 30st.Antalet basers på tilldelningen av medel 

centrala medel. Ungdomar med särskilda behov prioriteras. De flesta 

arbetstillfällena har varit inom kommunala verksamheter. Förvaltningen 

återkommer med hur många av dessa som har en funktionsnedsättning. 

 

Rådet; Urban Fernqvist poängterar svårigheterna att få sommarjobb för unga med 

funktionsnedsättning. 

 

Allmän diskussion om svårigheterna med att få sommarjobb för de flesta 

ungdomar, i synnerhet om de är under 18-20 år. 

 

 

§ 10. Övriga frågor 

- Önskemål om att inbjuda heminstruktören under hösten 

Förvaltningen kontaktar heminstruktören och förhör sig om möjligheten att 

komma till rådets sammanträde 2009 10 09. 

 

- Fråga angående ”hemfixar-funktionen” i stadsdelen 

Förvaltningen återkommer med svar vid kommande sammanträde. 

 

- Klagomål avseende måltider på Gärdets gruppbostad nr 5. 

Med anledning av ett till förvaltningen inkommet klagomål på mathållningen i 

gruppbostad 5 vill förvaltningen informera om följande. 

Till rådets sammanträde, som ställdes in i april, planerade förvaltningen att genom 

dåvarande enhetschef lämna information om hur klagomålet hade hanterats och 

vilka eventuella förbättringsåtgärder som hade vidtagits. Därefter har enhetschefen 

slutat på Östermalm och ärendet blev därav tyvärr liggande fram tills nu. 

 

Information, svar på skrivelse till FUB Stockholm 
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Vid möte (feb-09) med personalgruppen/arbetsplatsträff på gruppbostaden framkom att 

veckomatsedlar alltid görs. Vid mötet fattades beslut om att även matsedlar för 1 månad i taget ska 

finnas önskemål. Dessa kommer att skickas hem till de anhöriga/gode män som så önskar. 

 

Mattiderna vid lunch och middag kan ibland förskjutas något om en boende behöver hjälp som inte 

kan vänta, men som allra längst 30 minuter. På storhelger serveras traditionell mat som t.ex. 

julbord. 

 

Samordnaren på gruppbostaden kommer vid ett uppföljningsmöte, avseende måltider och dess 

innehåll, med god man/anhörig att gå igenom vad den enskilde boende på gruppbostaden tycker 

om och inte tycker om. Alternativ mat finns då t ex fisk är på menyn. 

 

Förvaltningen har skickat ett brev till den klagande anhörig/god man med önskemål om att få 

synpunkter och förslag i syfte att förbättra rutinerna inom verksamheten. Den klagande har inte 

återkommit, varför förvaltningen gör bedömningen att klagomålet är tillfylles åtgärdat.  

 

 

En fråga angående stadens arbete och ansvar avseende tillgänglighet i staden och 

lokalt ställdes. 

 

Svar; 

Ansvarig i stadsdelsområdet för tillgängligheten i utemiljön är Norra innerstadens 

Parkmiljögrupp. För förvaltningens lokaler är lokalintendent Karin Sjöholm 

ansvarig tillsammans med chef för den verksamhet som bedrivs eller ska bedrivas 

i lokalen. Det är främst vid inflyttning och vid om-/nybyggnation som en översyn 

av tillgängligheten görs. 

 

 

§ 13.  Avslutning  

Rådet fattade beslut om att flytta kommande handikappråd från den 3/9 till den 

9/9. 

 

Ordföranden Agnetha Mbuyamba tackade alla närvarande och avslutade mötet. 

 

 

 

 


